
Oświadczenie złożone 
przez senatora Stanisława Gorczycę 

Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

W Polsce działa dzisiaj pięć banków szpiku kostnego, z których każdy prowadzi swój własny 
rejestr dawców. Mimo że wszystkie banki są zrzeszone w międzynarodowej bazie dawców, na 
poziomie kraju nie ma między ich rejestrami współpracy, choć wydaje się, że stworzenie 
jednolitej bazy danych banku szpiku kostnego w Polsce nie jest z technicznego punktu widzenia 
trudne. Co więcej nic nie stoi na przeszkodzie, aby jednolita polska baza danych była 
zintegrowana z bazami innych krajów. 

Oczekiwanie na przeszczep szpiku kostnego to walka z czasem, dlatego niezmiernie ważne jest, 
aby poszukiwanie dawcy przebiegało jak najsprawniej i jak najszybciej. Niestety, w Polsce 
brakuje jednej, ogólnej, wspólnej bazy danych o dawcach, z jedną jednostką koordynującą, 
a poszukiwanie dawców trwa zbyt długo. 

Tragiczną sytuację spowodowaną przez brak koordynacji między pięcioma bankami szpiku i ich 
rejestrami uprościłoby stworzenie jednego dużego banku szpiku z jedną bazą danych wspieraną 
finansowo przez Ministerstwo Zdrowia. 

Zwracam się do pani z prośbą o zainteresowanie się tym problemem. 

Z poważaniem 
Stanisław Gorczyca 
senator RP 
 


